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В современных социально-политических реалиях, в условиях динамично меняющегося законодательства,

реформирования уголовно-исполнительной системы совершенствование деятельности учреждений и орга-
нов Федеральной службы исполнения наказаний, ее сотрудников приобретает особую актуальность. Успешно-
му выполнению задач, возложенных на УИС, и оптимизации ее деятельности будет способствовать внедрение 
опыта зарубежных пенитенциарных систем. В статье описываются особенности функционирования пени-
тенциарной системы Чешской Республики на современном этапе и рассматривается опыт подготовки кадров 
для нее. 
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In modern socio-political realities, under the conditions of dynamically changing legislation, the reform of the penitentiary sys-
tem, the improvement of the activities of institutions and bodies of the Federal Penitentiary Service and its employees is becoming 
especially urgent. Successful implementation of the tasks entrusted to the MIS and optimization of its activities will be facilitated 
by the introduction of the experience of foreign penitentiary systems. Th e article describes the peculiarities of the functioning of the 
penitentiary system of the Czech Republic at the present stage and considers the experience of training personnel for it.
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